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Zápis z jednání 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2022 

konaného dne 9. 3. 2022 
 

Přítomni: 

1. Jágrik Miroslav 7. Havlena Jan 

2. Pospíchal Jaromír 8. Herbrych Josef 

3. Holoubek Marek 9. Janoušek Pavel (předseda) 

4. Hrůza Miloš 10. Maslák Pavel (místopředseda) 

5. Škarka Daniel 11. Murárik Jan (tajemník) 

6. Vácha Miroslav  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Skalník Miroslav 3. Slabý Miloň 

2. Nevoral Marek  
 
Hosté: 

1. Schrek Vítězslav (hejtman kraje) 2. Dvořák Pavel (OSH) 
 
Program: 
 

1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu, (Ing. Pavel Janoušek, předseda komise); 
3. Seznámení s plánem cvičení složek IZS na rok 2022, (plk. Mgr. Jiří Němec, HZS KV a 

plk. Ing. Martin Totek, HZS KV); 
4. Informace o schváleném rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole PO IZS na rok 2022, (Ing. 

Pavel Dvořák); 
5. Informace o poskytování dotací obcím na akceschopnost Jednotek požární ochrany obcí 

za rok 2021, (Ing. Pavel Dvořák); 
6. Projednání dotačního programu na vybavení JSDH přenosnou motorovou stříkačkou, 

(Ing. Pavel Janoušek); 
7. Informace o připravovaném cvičení orgánů krizového řízení „ZÓNA 2022“, (plk. Mgr. Jiří 

Němec, HZS KV); 
8. Aktuální bezpečnostní problematika, (členové BK); 
9. Diskuze, různé; 
10. Závěr, (Ing. Pavel Janoušek, předseda komise); 

 
1. Zahájení jednání 

P. Janoušek, předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „BK“), přivítal 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu 
P. Janoušek přednesl návrh programu jednání. Na základě podnětu tajemníka komise byl za 
bod číslo dva zařazen bod „Aktuální informace z KŠ „Ukrajina“ a za bod číslo tři zařazen bod 
číslo sedm. Takto upravený program jednání byl 9 hlasy schválen. 
 

3. Aktuální informace z KŠ „Ukrajina“ 
V. Schrek podal informace z KŠ Kraje Vysočina „Ukrajina“: 
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 Bylo zřízeno KACPU na adrese Tolstého 1914/15, Jihlava, v budově Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových. Řízením pověřen HZS. Spolupracující složky 
Policie ČR, OAMP, SUZ, VZP a ÚP. V centru lze získat: – registrace, udělení víza, 
registrace zdravotního pojištění, základní občerstvení a koordinaci ubytování. Pro osoby 
s nezajištěným ubytováním zajištěn převoz dle pokynu OAMP nebo SUZ. Humanitární 
záležitosti v KACPU zajištěny v základním režimu – zajištěna koordinace- zastoupena 
OCHJ, ČČK, tým dobrovolníků, zapojení studentů škol TRIVIS a VŠPJ. V současné době 
se jedná ve velké míře o dobrovolnickou činnost. Dále probíhá spolupráce s Oblastním 
inspektorátem práce pro Jihočeský kraj a Vysočina. Od 5. 3. fungování v režimu 24/7. 

 Vláda jedná o finančním zajištění uprchlíků; 
 Bylo vytipovány ubytovací kapacity (5 000 přes HZS + další kapacity poskytnuté krajem 

či obcemi). 
M. Vácha vznesl dotaz na aktuální situaci ohledně banky Sperbank. V. Schrek odpověděl, že 
veškeré informace jsou k dispozici na https://www.kr-vysocina.cz/prohlaseni-kraje-vysocina-k-
soucasne-financni-situaci/d-4112245. D. Škarka vznesl dotaz na individuální dotace poskytnuté 
krajem na posílení kapacit neziskových organizací, kde by byli zaměstnávání ukrajinští uprchlíci. 
V. Schrek odpověděl, že zatím kraj toto nepředpokládá. Po opadnutí všech humanitárních 
podpor, bude muset kraj v budoucnu toto řešit – nějaká podpora bude poskytována. 
J. Murárik vznesl podnět na přesunutí cvičení „ZÓNA 2022“, které by se mělo uskutečnit 
v květnu 2022, a to z důvodu současné situace. 
Doplněno po jednání: Na základě rozhodnutí ÚKŠ a MV bude cvičení „ZÓNA 2022“ pro letošní 
rok zrušeno bez náhrady. 
 

4. Seznámení s plánem cvičení složek IZS na rok 2022 
Členové komise s časovým předstihem obdrželi podkladový materiál. 
J. Murárik doplnil, že se jedná o cvičení, která se měla uskutečnit v roce 2021, ale z důvodu 
koronaviru se tato cvičení neuskutečnila. V případě zájmu bude členům komise zaslán přesný 
itinerář daného cvičení, kterého se členové komise mohou zúčastnit. 
 

5. Informace o připravovaném cvičení orgánů krizového řízení „ZÓNA 2022“ 
Členové komise s časovým předstihem obdrželi podkladový materiál. 
J. Murárik okomentoval podkladový materiál. Doplnil, že vzhledem současné situace na Ukrajině 
bude vznesen podnět na přesunutí tohoto cvičení na příští rok. 
 

6. Informace o schváleném rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole PO IZS na rok 2022 
V průběhu jednání tohoto bodu odešel člen komise M. Hrůza. 
 
Členové komise obdrželi s časovým předstihem podkladový materiál. P. Dvořák doplnil, že v 
rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole Požární ochrana a IZS jsou pro rok 2022 schváleny výdaje 
v celkové výši 19 730 tis. Kč. V roce 2021 to bylo 29 780 tis. Kč. Vyšší výdaje kapitoly v roce 
2021 byly z důvodu zajištění prostředků na finanční dar pro Krajské ředitelství PČR kraje 
Vysočina na realizaci stavby parkovacího domu. Na nezbytné provozní výdaje a výdaje na 
požární ochranu je určeno 8 580 tis. Kč a na ostatní výdaje 1 150 tis. Kč. 
Součástí kapitoly je i rezerva ve výší 10 000 tis. Kč na řešení krizových situací. V minulých 
letech byla obdobná rezerva využívána zejména na realizaci opatření proti nákaze COVID 19. 
Na kapitolu byly převedeny finanční závazky z roku 2021 ve výši 24 400 tis. Kč. Jedná se o již 
schválené dotace obcím na realizaci nákupu dopravních automobilů (DA) do vybavení jednotek 
PO a na stavbu požárních zbrojnic, které nebyly v roce 2021 vyplaceny. Hlavním důvodem u DA 
je, že dodavatelé nejsou schopni splnit termíny dodání vozidel. Příčinou je zvýšená poptávka a 
nedostatek dílů pro výrobu. V případě požárních zbrojnic je důvodem, že se jedná o stavby, 
jejichž realizace přesahuje rozpočtový rok. 
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Usnesení 02/01/2022/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
finanční zabezpečení připravenosti kraje na mimořádné události a krizové situace a rozpočet 
Kraje Vysočina Kapitola požární ochrana a IZS na rok 2022. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

7. Informace o poskytování dotací obcím na akceschopnost Jednotek požární 
ochrany obcí za rok 2021 

V průběhu jednání se dostavil člen komise J. Herbrych. 
 
P. Dvořák informoval o prvním typu dotace, a to Program FV „AKCESCHOPNOST JEDNOTEK 
POŽÁRNÍ OCHRANY OBCÍ 2022“. Účelem dotačního programu je udržení a rozvoj 
akceschopnosti jednotek požární ochrany obcí. Příjemci podpory jsou obce Kraje Vysočina, 
které mají zřízenu jednotku požární ochrany kategorie JPO II, JPO III nebo JPO V s cisternovou 
automobilovou stříkačkou. Celkový objem finančních prostředků v programu je 4 400 000 Kč. 
 
MV-GŘ HZS ČR vyhlašuje účelové investiční dotace obcím v rámci programu „Dotace pro 
jednotky SDH obcí“ - 3 výzvy – „Pořízení nové cisternové automobilové stříkačky“, „Pořízení 
nového dopravního automobilu“ a „Stavba nebo rekonstrukce požární zbrojnice“. 
Kraj Vysočina obci, která získá uvedenou dotaci  (tedy má ji schválenou od státu) na dopravní 
automobil, případně na požární zbrojnici může žádat i dotaci od Kraje Vysočina ve výši 2/3 státní 
dotace. 
Obec, která bude mít schválenou dotaci na pořízení nové CAS, může také žádat Kraj Vysočina 
o dotaci do výše 500 tis. Kč. 
HZS Kraje Vysočina na základě počtu získaných žádostí rozhodne (dle Zásad) jaká část 
finanční dotace půjde na dopravní automobily, případně na požární zbrojnice. Celková 
alokovaná částka státní dotace pro Kraj Vysočina na tyto dva podprogramy je 30,9 mil Kč. 
 
Dále členy komise seznámil s dotačním titulem „Dotace na elektrocentrály SDH“, který z důvodu 
ekonomické situace byl vyhlášen naposledy v roce 2019. A zároveň o dotační titul nebyl již 
zájem. Proto se pro rok 2023 uvažuje o vypsání dotačního titulu z FV pro obce do vybavení 
jednotek PO v celkové výši 2 mil. Kč. (v případě dobré ekonomické situace). Program by byl 
zaměřen na nákup přenosných požárních stříkaček do vybavení jednotek PO obcí. 
Přepokládaná podpora kraje by měla být ve výši 50 %. 
 

8. Projednání dotačního programu na vybavení JSDH přenosnou motorovou 
stříkačkou 

P. Janoušek okomentoval podkladový materiál, který bude zaslán společně se zápisem.  
Bylo domluveno setkání ve formátu předseda a místopředseda Bezpečnostní komise Rady 
Kraje Vysočina, ředitel HZS Kraje Vysočina a ředitel SDH Kraje Vysočina, pan tajemník komise 
J. Murárik a pan Ing. Dvořák. Začalo se debatou, zda má takový návrh podporu ze strany HZS a 
SDH Kraje Vysočina. Došlo se společně k závěru, že přenosné motorové stříkačky jsou velice 
staré, přesto stále funkční s jednoduchou údržbou. Podpora nových modernějších přenosných 
motorových stříkaček je správná cesta. Bylo požádán HZS Kraje Vysočina, aby vytipoval 
specifikaci přenosné motorové stříkačky vhodné pro dnešní dobu. Jedná se o přenosnou 
motorovou stříkačku s dlouhodobou výdrží při zátěži (dlouhá výdrž provozu, dálková doprava 
vody, není vhodná na hasičský sport). Předpokládaná cena cca 300.000 Kč. Údržba stoje bude 
finančně výrazně náročnější než u starých strojů. Kraj má 704 obcí a přes 850 JSDH. Přenosná 
motorová stříkačka má smysl podpořit u sborů, které nemají CAS. Přenosná motorová stříkačka 
je jejich jedinou možností, jsou však využívány KOPISEM, takže mají odpovídající počet zásahů 
a v jednotce odpovídající zaškolené osoby. Podrobnější podmínky programu budou stanoveny 
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ve spolupráci s HZS Kraje Vysočina. Předpokládaná podpora cca 20 projektů/rok. Podpora 
150tis/ motorovou stříkačku. Předpoklad 3 miliony na rok po dobu 5ti let.  
 
P. Maslák doplnil, že se nebude jednat o stříkačky SDH na požární sport, ale stříkačky jednotky 
požární ochrany obcí na hašení. Proto byla i navržena technická specifikace stříkačky. Stříkačky 
určené na požární sport se pohybují kolem částky 600 tis. Kč, stříkačky určeny na hašení se 
pohybují kolem 300 tis. Kč. Obce ale musí počítat i s dalšími náklady u těchto stříkaček. Bude 
navrženo, aby byly vyloučeny obce, které nesplňují zákonnou povinnost z hlediska zákona o 
požární ochraně. Dalším hodnotícím parametrem by mohla být četnost výjezdů. Jedná se o 
dotace o menší obce a městyse, které zřizují JPO V. 
 
Usnesení 03/01/2022/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
navrhuje 
Radě Kraje Vysočina zvážit zařazení do FONDU VYSOČINY 2023 program na podporu JSDH 
přenosná motorová stříkačka s alokací 3 miliony Kč. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

9. Aktuální bezpečnostní problematika 
Toto téma bylo okomentováno v bodě číslo tři „Aktuální informace z KŠ Ukrajina“. 
 

10. Diskuze, různé 
V průběhu jednání tohoto bodu odešel místopředseda komise P. Maslák. 
 
J. Havlena pohovořil o automatických externích defibrilátorech, které by měly být umístěny 
v obcích a veřejně exponovaných lokalitách. Jedná se o bezpečný, počítačem řízený přístroj, 
který je nedílnou součástí laické resuscitace. Dokáže samostatně analyzovat elektrickou aktivitu 
na srdci (snímá EKG křivku). Včas rozpozná, zda pacient potřebuje podání defibrilačního výboje. 
To může vést k obnově řádného srdečního rytmu u osob postižených zástavou oběhu. Po 
zapnutí přístroje je zachránce naváděn hlasovými pokyny k poskytnutí potřebných kroků. 
Seznam míst s přesným umístěním AED poskytuje také aplikace pro smartphony Záchranka, 
která je schopna občana k němu navádět na základě určení pozice telefonu. M. Vácha přislíbil, 
že zjistí bližší informace k tomuto tématu a seznámí s nimi členy komise na některém z dalších 
zasedání komise. 
Termín příštího zasedání bude včas upřesněn a bude se jednat o výjezdní zasedání na VD 
Dalešice. 
 

11. Závěr 
P. Janoušek poděkoval přítomným za aktivní účast, popřál všem hezký den a ukončil jednání.  
 
 
 
Ing. Pavel Janoušek 
předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Jan Murárik 
tajemník Bezpečností komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 16. března 2022 


